
Protokół Nr XXIX/2013 
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 27 września 2013 r.

Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.30.

Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz - Przewodniczący Rady Gminy.  

W sesji uczestniczyli radni, pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, pan Adam Przybylski -
Zastępca Wójta,  pani  Anna Sobolewska -  Skarbnik  Gminy,  kierownicy jednostek
organizacyjnych,  sołtysi,  mieszkańcy  gminy  –  jak  listy  obecności  stanowiące
załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XXIX/290/13 do Nr XXIX/301/13. Uchwały podjęto
w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady,  -  Otworzył  obrady  XXIX  sesji  Rady  Gminy  w
Klimontowie.  Powitał  Radę  Gminy,  pana  Wójta,  pana  Zastępcę  Wójta,  panią
Skarbnik, kierowników jednostek organizacyjnych gminy,  sołtysów, mieszkańców
gminy.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad
sesji.  Rada jest władna podejmować  uchwały, bo jest quorum. Następnie odczytał
proponowany  porządek  obrad.  Porządek  obrad  jest  załącznikiem  do  niniejszego
protokołu.

Po odczytaniu porządku obrad pan Przewodniczący Rady powiedział, że jest prośba
pana Wójta o wprowadzenie do porządku obrad kilku uchwał, które pojawiły się już
po rozpisaniu sesji i wysłaniu materiałów na sesję. W związku z tym, że nie został
zatwierdzony podział  działki  w Olbierzowicach zabudowanej budynkiem po byłej
szkole podstawowej pan Przewodniczący Rady wniósł o zdjęcie z porządku obrad
punktu dotyczącego tej sprawy.  Poddał wniosek pod głosowanie. 

Za: 15. Wniosek przeszedł. Punkt zdjęto z porządku obrad.

Dalej wniósł o wprowadzenie w to miejsce punktu – Podjęcie uchwały w sprawie
obniżenia ceny wywoławczej  nieruchomości  przeznaczonych do zbycia  w drodze
przetargu. Wniosek poddał pod głosowanie.

Za: 15. Wniosek przeszedł. Punkt wprowadzono do porządku obrad.

Następnie poddał pod głosowanie wniosek pana Wójta o wprowadzenie do porządku
obrad po pkt. 14 następujących uchwał.
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1. Jako  pkt.  15  -  Zmiany  w  uchwale  w  sprawie  określenia  stawek  dotacji
przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego.                

Za: 15. Wniosek przeszedł. Punkt wprowadzono do porządku obrad.

2. Jako  pkt.  16  –  Wyrażenie  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  od
Związku Gmin Żydowskich RP. 

Uwagę wniósł pan radny Kwapiński

Pan radny Kwapiński wniósł o nie prowadzanie tej uchwały do porządku obrad,
ponieważ  w jego ocenie rada miałaby podjąć  uchwałę,  która będzie  niezgodna z
prawem  i  ze  stanem  faktycznym.  Nieruchomość  ma  uregulowany  stan  prawny.
Przeprowadzone były  na  tej  nieruchomości  prace  inwestycyjne,  stan  prawny jest
znany i podjęcie takiej uchwały będzie naruszało prawo aktualne.  

Pan Przybylski, Zastępca Wójta odpowiedział, że gmina wyznaniowa żydowska w
postępowaniu przed Komisją Regulacyjną udowodniła, że integralną częścią bożnicy
jest plac przed synagogą i 15 października br zostanie podpisana decyzja o tym, że
plac przed synagogą wraca do prawowitych właścicieli czyli do gminy żydowskiej.
Rada  podejmując  dzisiaj  uchwałę  w  sprawie  wydzierżawienia  tej  nieruchomości
przechodzi  w taki  stan,  że z  powrotem rewitalizacja  jest  całością,  gmina  będzie
dzierżawcą planu i może robić trwałość projektu. Rada dzisiaj podejmuje uchwałę, że
będzie mogła gmina wydzierżawić plac, a umowę dzierżawy można będzie podpisać
15 października br.    

Pan radny Kwapiński opowiedział, że być może jest w błędzie, ale będzie tkwił w
uporze, ponieważ 15 października to nie jest dzisiaj. Na dzisiaj jego zdaniem gmina
Klimontów jest  właścicielem nieruchomości.  Dodał,  że czytał  niedawno uchwałę
Rady,  w  drodze  której  gminie  żydowskiej  przekazano  synagogę  i  z  uchwały
wyłączono  plac  przed  synagogą,  ponieważ  stanowi  własność  gminy  a  o  tym co
będzie  po  15  października  nie  będzie  dyskutował.  Zgłosił  wniosek  o  nie
wprowadzanie punktu do porządku obrad.

Pan Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  z  treści  uzasadnienia  dołączonego  o
projektu uchwały wynika, że Komisja Regulacyjna ma takie uprawnienia, że może
orzec o przejęciu nieruchomości a jeśli gmina nie zawrze umowy dzierżawy to może
wtedy mogą być większe tarapaty. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta  powiedział, że z mocy ustawy z dnia 20 lutego
1997 r. o stosunku Państwa do gmin wyznaniowych żydowskich w Rzeczypospolitej
Polskiej orzeczenie jak i ugoda stanowią podstawę do dokonania wpisów w księgach
wieczystych  i  w  ewidencji  gruntów.  Od  orzeczenia  zespołu  orzekającego  nie
przysługuje  odwołanie.  Rada  podejmując  dzisiaj  na  sesji  uchwałę  daje  Wójtowi
prawo do  podpisania umowy w przyszłości. Komisja Regulacyjna dała gminie czas
do  15  października  na  podpisanie  umowy,  żeby  zachować  ciągłość.  Dzierżawa
wieczysta daje gminie takie sama prawa do nieruchomości jak bycie właścicielem.

Pan  radny  Kwapiński wycofał  wniosek  formalny,  żeby  nie  przeszkadzać.
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Zapowiedział, że będzie głosować przeciwko podjęciu uchwały, bo okazuje się , że
we własnym kraju  nie  można  swobodnie  wypowiadać  swoich  myśli,  nie  można
stanowić  prawa,  nawet  nie można odwołać  się  od  decyzji  Komisji  Regulacyjnej.
Zaprotestował przeciwko takiej Polsce.

Pan radny  Szeląg zwrócił  uwagę,  że  nie  ma  co  jątrzyć  sprawy,  bo  nie  można
decydować o cudzej własności. Prace były robione na nie swoim terenie. Powiedział,
że jest za tym, żeby oddać to co nie jest gminy, bo nie można robić prawa ponad
prawem. Pan radny powinien zrozumieć, że nad Radą ktoś jest – jest Sejm.

Pan radny Kwapiński przypomniał, że ustawa komunalizacyjna z 1990 r. przyznała
prawo własności i sami ówcześni radni  przyznali to prawo. 

Pan radny Szeląg zauważył, że niesłusznie i należy się z tego wycofać.    

Pan Przewodniczący  Rady przeprowadził  głosowanie  w  sprawie  wprowadzenia
punktu do porządku obrad.

Za: 12, przeciwko: 1, wstrzymało się: 2. Wiosek przeszedł. Punkt wprowadzono do
porządku obrad.

3.Jako pkt. 17 – Zmiany w uchwale Nr XXVII/272/13. 

Za: 15. Punkt wprowadzono do porządku obrad.

4.Jako pkt. 18 – Rozpatrzenie wezwania do usunięcia naruszonego prawa. 

Za: 14, przeciwko: 1, wstrzymało się: 0. Punkt wprowadzono do porządku obrad.

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

Za: 15. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
6. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 r. 

a) przedstawienie sprawozdania przez Wójta Gminy
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu,
c) opinie stałych Komisji Rady,
d) dyskusja,
e) głosowanie. 

7. Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków.

8. Podjęcie uchwały w sprawie budowy drogi „schetynówki” w 2014 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w sołectwie Górki.
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10.Sprawy majątkowe.
a) podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej nieruchomości 

przeznaczonych do zbycia w drodze przetargu
11.Sprawy oświatowe

a) ustalenie opłat za pobyt w Przedszkolu
12.Zmiany w budżecie gminy na 2013 r. 
13. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika.
15. Zmiany w uchwale w sprawie określenia stawek dotacji  przedmiotowej dla

samorządowego zakładu budżetowego.
16. Wyrażenie  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  od  Związku  Gmin
Żydowskich RP.

17. Zmiany w uchwale Nr XXVII/272/13.
18. Rozpatrzenie wezwania do usunięcia naruszonego prawa. 
19. Wnioski, zapytania , informacje. 
20. Odpowiedzi na wnioski, zapytania, informacje.
21. Zakończenie sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu spisanego
z obrad XXVIII sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 sierpnia 2013 r. 

Uwag nie zgłoszono. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. Za: 15, przeciwko:
0, wstrzymało się: 0. Protokół został przyjęty.

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Interpelacje i wnioski zgłosili:

Pan radny Lipiec zgłosił nieprzejezdną drogę w Ułanowicach w kierunku do pól na
wisy obok posesji Państwa Gawronów. Wniósł o przywóz na drogi w Pokrzywiance
materiału drogowego z funduszu sołeckiego. Wniósł  o zawarcie  porozumienia ze
starostwem opatowskim w zakresie  położenia  nawierzchni  asfaltowej  na odcinku
drogi powiatowej o długości 180 mb łączącym gminę Klimontów z gminą Iwaniska
powiat opatowski. 

Pan  radny  Frejlich zgłosił  konieczność  wyrównania  drogi  do  pani  Judy  w
Szymanowicach  Dolnych  może  ze  środków,  które  zostaną  po  rozstrzygnięciu
przetargu na budowę placu zabaw w tej miejscowości.

Pan radny Borycki   zgłosił do remontu drogę od remizy w Konarach w kierunku
Domoradzic  do  pani  Marii  Raban.  Wyrównać  równiarką  i  wysypać  kamieniem.
Wniósł  o  zabezpieczenie  barierki  na  zakręcie  w  Konarach,  bo  jest  przepaść  co
najmiej 15 m. 

Pan radny Szeląg wniósł  o pobudzenie inicjatywy społecznej.  Zrobić  punkty na
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wysypanie kamienia utwardzającego i każdy kto  miałby taką potrzebę podjechałby i
wziąłby sobie na swoje potrzeby. 

Pan radny Kozioł poprosił o remont dróg gminnych, bo trwają wykopki, zbliża się
Święto Zmarłych. Najgorsze drogi są w Zakrzowie i w Śniekozach.    

Pani radna Michta odnosząc się do propozycji pana radnego Szeląga zapytała po co
grupa interwencyjna ma sprzątać Klimontów skoro pan radny może też zamiatać, w
tym ul. Studzienną. Zapytała pana Wójta czy nie można robić sieci wodociągowej
etapami przy pomocy Zakładu Gospodarki Komunalnej i z własnych środków, bo nie
wiadomo kiedy zostaną uruchomione pieniądze unijne.  

Pan radny Kawecki wniósł o dowiezienie materiału na wyrównanie dróg w Kępiu, a
mieszkańcy sami sobie wyrównają.  

Pan Przewodniczący Rady zgłosił do remontu drogę z Nowej Wsi do Olbierzowic –
uzupełnić  ubytki  w  drodze  poprzez  dowiezienie  pół  przyczepy  kamienia  i
wyrównanie.  Zgłosił  do  poprawy w Olbierzowicach drogę  w kierunku Ułanowic
obok  cmentarza  oraz  budowę  wodociągu  w  Olbierzowicach.  Wodociąg  w
Olbierzowicach  był  projektowany  łącznie  z  wodociągiem  w  Pokrzywiance.
Występuje  w  budżetach  gmin  już  od  kilku  lat.  Ponadto  w  Olbierzowicach
zlikwidowano szkołę i tym samym z tego tytułu budżet gminy oszczędza 400 000 zł
rocznie i jest planowana do sprzedaży działka po tej szkole za kwotę 300 000 zł.
Poprosił panów Wójtów o wzięcie tego wodociągu pod uwagę.  

Pan  radny  Goździewski zgłosił  do  wymiany  przepust  w  Pęchowie  i  wniósł  o
wyrównanie drogi w Pęchowcu ze środków funduszu sołeckiego. 

Pan radny Kwapiński w imieniu mieszkańców ul. Zysmana zapytał czy w związku
z rozpoczęciem przebudowy tej ulicy będą utrudnienia w ruchu i kiedy prace zostaną
rozpoczęte. 

Pan radny Szeląg stwierdził, że Klimontów jest stolicą regionu. Tu każdy przyjeżdża
i grupa interwencyjna jest potrzebna nie tylko dla Klimontowa, ale dla wszystkich
mieszkańców.    

Pan radny  Borycki zawnioskował  o  budowę  sieci  wodociągowej  w Konarach i
Kolonii Konary, ponieważ wody brakuje. Nawet w szkole w Konarach dzieci muszą
nosić wodę, żeby po sobie spłukać. A wniosek był składany razem z Pokrzywianką i
Olbierzowicami.

Pan Wójt Bień udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania. 

– Wodociągowanie gminy – projekty są  przygotowane na kilka wodociągów.
Jeśli  będą  uruchomione  fundusze  unijne  i  będą  środki  w  budżecie  gminy  to
wodociągi będą robione.

– Ul. Zysmana – odpowie mój Zastępca.

– Drogi z funduszu sołeckiego – będą sukcesywnie realizowane, będziemy starać
się, żeby jak najlepiej wydać środki z funduszu, żeby była korzyść.    

5



– Pan Rębacz i wodociąg Olbierzowice – będziemy rozmawiać, zobaczymy jak
będzie za tydzień, dwa, bo pewne sprawy będą wyjaśnione. W następnej kolejności
będę  mówił  o tym.  Droga Olbierzowice – Nowa Wieś   -  tam gdzie będzie mógł
samochód dojechać to dowieziemy materiał.  

– Pan Kozioł i drogi gminne Zakrzów, Śniekozy – szykujemy się do ogromnej
inwestycji  drogowej  jaką  jest  schetynówka o  długości  około  3,5  km.  Tam gdzie
będzie  taka  potrzeba  to   kamienia  podsypiemy,  żeby  można  było  przejechać.
Sytuacja na drogach się poprawiła. 

– Pan Borycki i droga w Konarach  w kierunku Domoradzic – przejedziemy i
zobaczymy  czy  już  należy  ją  robić.  Proszę  zagwarantować  sobie  w  funduszu
sołeckim parę złotych na tę drogę, żeby była chęć pracy. Z budżetu gminy dołożymy
i łatwiej się zrobi. 

– Plac  zabaw w  Szymanowicach  Dolnych  –  przetarg  jest  już  ogłoszony,  ale
trzeba mieć świadomość, że za 25 000 zł to nie nawojuje się wiele. Prawdziwy plac
zabaw to kosztuje 100 000 zł.  Kamienia do pani Judy również podwieziemy. 

– Pan Kawecki i kamień do Kępia – dowieziemy, wiem , że mieszkańcy zawsze
sami rozsypują. 

– Pan Lipiec i droga powiatowa 180 mb – chodzi o podpisanie porozumienia z
Zarządem Dróg Powiatowych czy ze Starostą  Opatowskim, żeby można było ten
odcinek zrobić. Jest to nie nasza droga, ale będziemy rozmawiać z panem Starostą.
Jeśli  wyrazi  zgodę  to  za  zgodą  Rady  można  będzie  to  zadanie  zrobić.  Droga
Ułanowice Wisy – jeśli będzie taka potrzeba tom zrobimy.  

Pan Przybylski, Zastępca Wójta w uzupełnieniu wypowiedzi swojego przedmówcy
poinformował,  że  ul.  Zysmana  jest  na  etapie  projektowania.  Projekt budowlany,
projekt odwodnienia i chodniki są zaprojektowane. Gmina otrzymała informację, że
niepotrzebne są warunki środowiskowe.  Wystąpiono do telekomunikacji i energetyki
o ich warunki i zdarzył się ogromny problem, ponieważ gdybyśmy chcieli według
tych warunków przebudować telekomunikację i energetykę to projekt kosztowałby
10 razy tyle. Trzeba podjąć kroki, aby zniwelować tę część do minimum, żebyśmy
zmieścili się w pieniądzach jakie mamy otrzymać z RPO.  Cała inwestycja będzie na
zgłoszenie, do listopada to się przeciągnie. Inwestycję chcemy zacząć jeszcze w tym
roku, ponieważ mamy zabezpieczone w budżecie na ten rok na to zadanie pieniądze.
Wszelkie dane dotyczące tej inwestycji ma pan Kiliański. Odnośnie propozycji pani
Michty,  żeby  podzielić  zadania  i  wszystkim  po  trochu  zrobić  –  pierwotnie
przymierzaliśmy się do analiza tego wszystkiego wykazała, że nie ma to sensu, bo
nikt nie będzie zadowolony. Lepszym rozwiązaniem, będzie zrobienie w jednej czy
dwóch wsiach wszystko, bo po trochu to nikt nie będzie zadowolony.
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Do punktu 5 porządku obrad sesji

Pan Wójt Bień złożył sprawozdanie z działalności w okresie między sesyjnym. 

– Zwróciliśmy się do Starostwa w Sandomierzu o przejęcie budynku po policji w
Klimontowie,  gdzie  wynajmujemy  na  archiwum  pomieszczenia.
Odpowiedzieli  nam, że do 1995 r.  nieruchomość  była własnością  gminy,  a
potem gmina  darowała  ją  aktem,  notarialnym na  rzecz  Skarbu  Państwa  z
przeznaczeniem na potrzeby policji.  Zgodę  na przekazanie na rzecz gminy
musi wyrazić Wojewoda.

– Mamy informację,  że 3 października br w Kancelarii  Notarialnej pani  Ewy
Sochackiej  będzie  podpisana umowa kupna sprzedaży działki  na Kępiu  od
Agencji Nieruchomości Rolnych. Będzie też podpisana umowa na przekazanie
nieodpłatne drogi w Kępiu.

– Budowa  drogi  w  Dziewkowie  z  udziałem  środków  z  Funduszu  Ochrony
Gruntów Rolnych – jest już  po przetargu, ale firma, która wygrała przetarg
Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Drokam Piaseczno wystosowała pismo, że
błędnie w  ofercie  wpisała  cenę  za  1  metr  zamiast  za  1  metr  sześcienny i
wniosła o korektę oferty. Nie zgodziliśmy się. Przetarg został unieważniony i
będziemy od nowa ogłaszać przetarg na to zadanie.        

– Rozstrzygnięto przetarg na zakup samochodu dla OSP Krobielice na kwotę 70
200,00 zł.  Podpisanie umowy będzie  7 października.  Proszę  pana radnego,
sołtysa o dopilnowanie sprawy. Następnym krokiem będzie podpisanie umowy
przekazania samochodu który obecnie jest na stanie OSP Krobielice na rzecz
ZGKiM  do  zimowego  utrzymania  dróg  w  gminie.  Dziękuję  Radzie,  że
dołożyła 20 000 zł do zakupu samochodu dla straży w Krobielicach.   

– 12 września br na miejscu był geodeta uprawniony w związku z tym, że jest
prowadzony podział gruntów na Tenczynopolu. Byli właściciele gruntów także
przy tym obecni. Nie wiem jak sprawa się zakończy, ale my jako gmina tego
nie  odpuścimy.  Nie  wiadomo  jak  to  GS  sprzedawał,  co  sprzedawał,  jak
sprzedawał,  jak  to  było  podzielone.  To  wszystko  powinno  być  gminy.
Zaniedbania poprzednich władz  doprowadziły do tego, że dzisiaj gmina musi
prosić. 

– Został podpisany wstępny podział działki w Olbierzowicach.

– Sprzedaż  mienia  –  to  co  jest  niepotrzebne  trzeba  sprzedać,  a  to  co  było
potrzebne nie trzeba było sprzedawać, na przykład nieruchomości w Górkach
uzbrojone sprzedano za marne grosze,  a można było podzielić  na działki  i
sprzedać. Wówczas gmina uzyskałaby większe pieniądze z tego.  

– Pani Mikus Barbara złożyła pisemną rezygnację z funkcji sołtysa w Górkach.
Dziękuję jej za współpracę. 

– Dziękuję pani dyrektor Biblioteki Gminnej Edycie Lesiak – Nawrockiej za to,
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że  tak  dba  o  budynek.  Dzięki  jej  pracy  Ministerstwo  Kultury  przyznało
Bibliotece 5000 zł na zakup książek.  

Do punktu 6 porządku obrad sesji

a).Pan Przybylski, Zastępca Wójta przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu
gminy za I półrocze 2013 r. 

Sprawozdanie to jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

b).Pan  radny  Lipiec odczytał  uchwałę  Nr  77/2013  VI  Składu  Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 4 września 2013 r. w sprawie
opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Klimontów za I półrocze
2013 roku.

Uchwała ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

c).Opinie stałych Komisji Rady przedstawili Przewodniczący Komisji.

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z uchwałą  Nr
77/2013 VI  Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Kielcach z
dnia 4 września 2013 r. w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu
gminy  Klimontów  za  I  półrocze  2013  r.  i  jednogłośnie  pozytywnie  opiniuje
wykonanie budżetu  gminy za I  półrocze 2013 r.  Komisja  rozpatrując wykonanie
budżetu gminy za I  półrocze 2013 r.  zwraca uwagę  na małą  ściągalność  podatku
rolnego  i  podatku od środków transportowych.  Komisja  zwraca uwagę  na niskie
wykonanie  wydatków  w  dziale  600,  rozdział  60016,  paragraf  4210  „zakup
materiałów  i  wyposażenia”  -  10,60  %.  Komisja  wnosi  o  wykonanie  remontu
przystanków  autobusowych  usytuowanych  wzdłuż  drogi  krajowej  poprzez  ich
pomalowanie.   jednogłośnie pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za I
półrocze  2013  r.  Komisja  wnosi  też  o  wykonanie  remontu  przystanków
autobusowych usytuowanych wzdłuż drogi krajowej poprzez ich pomalowanie.   

Pani radna Michta – Komisja Rolna opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu gminy
w I półroczu 2013 r. 

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna  zapoznała się z uchwałą  Nr 77/2013
VI  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  z  dnia  4
września  2013  r.  w sprawie  opinii  o  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu
gminy Klimontów za I półrocze 2013 r., komisja nie wniosła uwag do sprawozdania i
opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu.  

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa zapoznała się z uchwałą Nr 77/2013 VI
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 4 września
2013  r.  w  sprawie  opinii  o  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy
Klimontów za I półrocze 2013 r. i opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu. Komisja
wnioskuje, aby priorytetem w gminie było zwodociągowanie i skanalizowanie gminy.
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d).W dyskusji wzięli udział: 

Pan radny Szeląg zapytał dlaczego program „e-urząd” ma 0 wykonania skoro gmina
otrzymała  dotację  w  kwocie  2000  000  zł.  Zaproponował  podjęcie  starań  o
przywrócenie praw miejskich Klimontowowi, bo silniejszego trudniej wyeliminować,
duże środki scentralizowane dają siłę, bo inaczej zlikwidują gminę i podzielą między
Koprzywnicę i  Bogorię.  Zapytał dlaczego promuje się kulturę masową a nie taką,
która  ściągnęłaby  inwestycje.  Należy  z  Klimontowa  stworzyć  otwarty  ośrodek.
Należy mieszkańcom stworzyć takie warunki życia, żeby chcieli tu mieszkać. 

Pan  radny  Kwapiński powiedział  odnośnie  liczb  wykazanych  przy  wykonaniu
budżetu,  że trudno komentować,  bo  nie jest  najgorzej.  Odnośnie załączników do
części opisowej, tj. Bibliotekę Publiczną i Gminny Ośrodek Kultury  zwrócił się z
prośbą  do pana Wójta o poprawienie pracy GOKu, żeby ta część  opisowa za rok
wyglądała lepiej.  Odnośnie  Biblioteki  Publicznej  powiedział,  że jest  rzadkim ale
dokładnym gościem  w  tej  instytucji  i  takich  ludzi  jak  pani  dyrektor  Biblioteki
potrzeba nam więcej, ludzie pracują na wizerunek gminy i warto było tam pieniądze
zainwestować.  Komentując wypowiedź pana radnego Szeląga pan radny przyznał, że
rzeczywiście  Klimontów  powinien  być  piękny,  szczęśliwy  i  bogaty,  ale  niestety
podatków  mamy  tyle  ile  mamy.  Powiedział,  że  nie  szuka  pieniędzy  poprzez
wykopanie czy znalezienie, ale stara się pracować. Co do synagogi powiedział, że
cieszy  się,  że  synagoga  została  przekazana,  bo  postąpiono  zgodnie  z  prawem.
Synagoga  jest  własnością  gminy  żydowskiej,  pieniądze,  które  staraniem  gminy
Klimontów zostały wydane na ten budynek dzisiaj  niszczeją.  Według opinii  pana
radnego  Gmina  Wyznaniowa  Żydowska,  która  jest  właścicielem  budynku
doprowadza budynek do ruiny. Okna są zabite deskami, budynek jest martwy, nawet
nie  ma  możliwości  wprowadzenia  tam osób,  które  przyjeżdżają  do  Klimontowa.
Poparł pana radnego Szeląga w kwestii zajęcia się pomysłem na rozwój Klimontowa
jako  ośrodka  najbardziej  zurbanizowanego,  bo  na  wsiach  trzeba  bardzo  dużo
pracować,  żeby  dostosować  do  współczesnych  warunków.  Potrzeba  jest
zurbanizowania  kolejnego  terenu.  Są  takie  miejsca  w  Klimontowie  ,  które  tego
potrzebują. Radny Szeląg ma rację , że należy strategicznie zastanowić się i wydać
pieniądze, żeby ludności z całej gminy docelowo ułatwić życie.  

Pan radny Lipiec zwrócił uwagę, że ze sprawozdania wynika, że wykonanie budżetu
za I półrocze zakończyło się nadwyżką i ani Lipnik, ani Koprzywnica, ani Łoniów
gminy nie rozbierze. 

Pan radny Frejlich zwrócił uwagę, że wykonanie podatku rolnego jest na poziomie
48 %, więc czego wymagać więcej. 

W dyskusji nikt nie wziął więcej udziału.

e).Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie do protokołu sprawozdanie z
wykonania budżetu gminy Klimontów za I półrocze 2013 r. 

Za: 15. Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie.  
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Przewodniczący Rady pogratulował panu Wójtowi przyjęcia sprawozdania i życzył
sukcesów w przyszłym roku. 

Pan Wójt Bień  podziękował Radzie za przyjęcie sprawozdania. Powiedział, że  w
miejscu gdzie jest targowica planował zrobić osiedle domków jednorodzinnych. Jego
marzeniem jednak było, żeby tereny po Gminnej Spółdzielni były gminne. Wtedy
dzisiaj gmina miałaby piękny plac targowy, z którego dochodów nie byłoby 200 000
zł ale 400 000 zł i jeszcze były plac pod zabudowę 70 domków jednorodzinnych.
Jednak niedociągnięcia poprzednich władz sprawiły, że gruntów gmina nie przejęła.

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za
zbiorowe zaopatrzenie w wodę.

Opinie stałych Komisji:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa wnioskuje, żeby nie podnosić ceny wody na
3,43 zł, ale pozostawić na poziomie roku ubiegłego 3,33 zł plus VAT. 

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje taryfy
opłat za wodę. 

Pani radna Michta – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje taryfy opłat za wodę.  

Pan  radny  Kwapiński –  Komisja  Rewizyjna  po  wysłuchaniu  wyjaśnień  pana
Andrzeja Wojtyniaka i wnikliwej analizie opiniuje pozytywnie.

Pan Wójt Bień poprosił Radę o podjęcie uchwały w wersji zaproponowanej. 

Uwagi wnieśli:

Pan radny Kwapiński zwrócił uwagę, że w czasie rozmowy z panem Wojtyniakiem
na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej   doszli  do  wniosku,  że  wydaje  się  bardzo
konieczne podjęcie rozmów z gminami o hurtowym dostarczaniu wody i hurtowych
cenach zakupu wody.  Uśrednienie  cen wody,  któremu był  przeciwny i  z  którym
logistycznie się nie zgadza, bo mieszkańcy, którzy piją wodę z Górek dopłacają do
metra sześciennego do całej reszty. Rada podjęła decyzję o uśrednieniu ceny i pewnie
teraz też tak pozostanie. Powiedział, że liczy na to, że podniesienie ceny wody o 0,13
zł w stosunku do obecnie obowiązującej spowoduje podniesienie jakości tej wody.
Zwrócił  się  do  panów  Wójtów  z  prośbą,  żeby  podjęli  rozmowy  z  gminami
ościennymi, od których jest kupowana woda, bo gmina kupuje wodę hurtowo.  

Pan radny Lipiec powiedział,  że na Komisja  Budżetowa na swoim posiedzeniu
zawnioskowała, żeby przeznaczyć środki i budować stację uzdatniania wody. 

Pan radny  Szeląg podniósł,  że  woda jest  towarem i  nie  wie  jak  Zakład  zrobił
kalkulację,  że  trzeba  dopłacać.  Jego  zdaniem woda  z  Górek  powinna  przynosić
dochody. 

Uwag innych nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 9, przeciwko: 1, wstrzymało się: 4. 

Uchwała Nr XXIX/290/13 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie
w wodę została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf
za zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego
odprowadzania ścieków.

Opinie stałych Komisji:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt
uchwały.

Pani radna Michta – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Uwag innych nie wniesiono. 

Przewodniczący  Rady poddał  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Za:  13,  głosów
przeciwnych nie było, wstrzymało się: 2.

Uchwała  Nr  XXIX/291/13  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe
odprowadzanie  ścieków  oraz  w  sprawie  dopłat  do  taryf  dla  zbiorowego
odprowadzania ścieków została podjęta i jest załącznikiem do protokołu. 

Do punktu 8 porządku obrad sesji

Pan Wójt Bień poinformował, że 2 września br otrzymał informację, że gmina może
wystąpić z jednym wnioskiem na jedna drogę o przyznanie środków z Narodowego
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. W poprzednich latach inne gminy w ramach
jednego wniosku zgłaszały trzy drogi w jednym ciągu. Powiedział, że wzorem tych
gmin przygotowano jeden wniosek na ciąg dróg. Każdy wniosek rozpatruje Komisja i
przyznaje  punkty.  Na  przykład  za  to,  że  wnioskowana  droga  łączy  się  z  drogą
wojewódzką – 5 pkt., z drogą powiatową – 4 pkt. Kosztorys drogi opiewa na kwotę
ponad 800 000 zł. Poinformował, że otrzymał pismo od Wojewody informujące, że
zamiast pierwotnie przyznanych 50 000 000 zł na realizację wniosków z Narodowego
Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  województwo  świętokrzyskie  otrzyma  z
budżetu państwa 12 000 000 zł. Zapowiedział, że z ramienia Urzędu Gminy zrobi
wszystko, żeby wniosek był dobrze przygotowany. Poprosił Radę o przegłosowanie
projektu uchwały. 

Opinie stałych Komisji Rady – pozytywne. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Za:15. 
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Uchwała Nr XXIX/292/13 w sprawie przystąpienia Gminy Klimontów do realizacji
zadania z „Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych 2012 – 2015 – Etap II
Bezpieczeństwo  –  Dostępność  –  Rozwój”  i  jest  załącznikiem  do  niniejszego
protokołu. 

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady  poinformował, że pani Barbara Mikus złożyła na ręce
Wójta i Rady pisemną rezygnację z funkcji sołtysa Górek z dniem 05.09.2013 r. z
uwagi na stan zdrowia. W piśmie adresowanym do pana Wójta i Rady Gminy pani
Mikus podziękowała za długoletnią  współpracę  i  życzy sukcesów w dalszej pracy
zawodowej i społecznej na rzecz gminy. 

Kserokopia pisma w załączeniu do niniejszego protokołu.  

W imieniu swoim i Rady Przewodniczący podziękował pani Mikus za współpracę.
Powiedział, że obowiązkiem Rady jest zarządzić nowe wybory sołtysa w Górkach.  

Uwagi i zapytania wnieśli:

Pan radny Szeląg wniósł o przesunięcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru
sołtysa w Górkach na kolejną  sesję.  Powiedział, że jest radnym Górek i  chciałby
dowiedzieć się jakie motywy nią kierowały. Powiedział, że ma propozycję dla pani
sołtys i może zmieni zdanie, bo czasem decyzję  podejmuje się  impulsywnie i nie
trzeba takiej osoby przekreślać, ale dać szansę. Zaproponował utworzenie w świetlicy
w  Górkach  kącika  osób  zasłużonych  dla  Górek,  na  przykład  ojca  pani  Mikus
zasłużonego  żołnierza,  który  walczył  pod  Monte  Casino,  kącik  Szwarca
Bronikowskiego co pobudzi inicjatywę lokalną. Zaproponował, że może córka pana
Mikusa taki kącik by urządziła.    

Przewodniczący Rady poinformował, że tydzień po otrzymaniu pisma zadzwonił do
pani Mikus czy nie pochopnie podjęła decyzję. Odpowiedziała, że jest to aktualne i
nie  zmieniała  zdania.  Pan  Wójt  również  rozmawiał  z  panią  Mikus  i  również  w
rozmowie z nim podtrzymała swoją rezygnację. 

Pan radny  Szeląg podtrzymał  swój  wniosek  o  przesunięcie  uchwały  w sprawie
zarządzenia wyboru sołtysa w Górkach na kolejną sesję.

Pan radny Lipiec poparł wniosek pana radnego Szeląga.

Pan Wójt  Bień powiedział,  że minęło  już  trochę  czasu od złożenia rezygnacji  i
mimo, że rozmawiał pan Przewodniczący z panią Mikus to ona nadal podtrzymuje
swoja rezygnację. Powiedział, że nie należy męczyć pani Mikus, trzeba zapamiętać,
że była dobrym sołtysem i dać szansę młodszym. Na sesję była proszona. 

Pan radny Szeląg wniósł o poddanie jego wniosku pod głosowanie. 

Pan Wójt Bień odnosząc się do wniosku pana radnego powiedział, że będą wybory
sołtysa w Górkach i jeśli pan radny przekona panią Basię to może ponowie startować
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w wyborach i zostać sołtysem. 

Opinie Komisji Rady:

Pan radny Lipiec -  Komisja Budżetowa zapoznała się z pismem i postanowiła, ze
każdy radny podejmie decyzję na sesji. 

Pani  radna  Gajewska –  Komisja  Spraw  Społecznych  przyjęła  do  wiadomości
rezygnację pani Mikus z funkcji sołtysa w Górach. 

Pani  radna  Michta  –  Komisja  Rolna pozytywnie  projekt  uchwały.  Decyzję  w
sprawie  ustalenia  daty  zebrania,  przewodniczącego  zebrania  Komisja  pozostawia
radnym z okręgu Klimontów, Górki, Beradz. 

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna zapoznała się z projektem uchwały w
sprawie  zarządzenia  wyboru  sołtysa  w  Górkach  Szczegóły  dotyczące  ustalenia
terminu zebrania, przewodniczącego zebrania zostaną uzgodnione na sesji.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały jako najdalej
idący  w  sprawie.  Jeśli  uchwała  nie  przejdzie  wówczas  podda  pod  głosowanie
wniosek pana radnego Szeląga. 

Za: 9, przeciwko: 3, wstrzymało się: 2. 

Uchwała Nr XXIX/293/13 w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w Górkach została
podjęta. Jest ona załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny
wywoławczej nieruchomości przeznaczonych do zbycia w drodze przetargu.   

Opinie stałych Komisji Rady: 

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa  stosunkiem głosów za: 5, przeciwko: 0,
wstrzymał  się:  1  jest  przeciwna  obniżaniu  ceny  wywoławczej  przy  sprzedaży
nieruchomości  w  Klimontowie.  Odnośnie  obniżenia  ceny  wywoławczej  przy
sprzedaży  dwóch  nieruchomości  położonych  w  Nawodzicach  Komisja  podejmie
decyzję na sesji po wyjaśnieniach radnej z okręgu Nawodzice.   

Pani  radna  Gajewska -  Komisja  Spraw  Społecznych  proponuje  obniżyć  ceny
wywoławcze nieruchomości o 20% . 

Pani radna Michta – Komisja Rolna również proponuje obniżyć ceny wywoławcze
nieruchomości o 20% . Odpowiadając na pytanie Komisji  Budżetowej pani radna
powiedziała,  że  mieszkańcy  chcieliby  sprzedać  za  jak  największe  pieniądze  a
otrzymane środki ze sprzedaży w całości zainwestować w Nawodzicach. Skoro nie
ma  chętnych  do  zakupu,  wszystko  niszczeje,  działka  rolna  jest  pozarastana
chaszczami, nie ma się kto tym zająć to trzeba sprzedać.

Pan radny Kwapiński – Sugestią Komisji Rewizyjnej było, żeby wartości obniżek
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ceny wywoławczej zaproponowała Komisja Budżetowa. 

Uwagi i zapytania wnieśli:

Pan radny Fijałkowski wniósł, aby na każdą nieruchomość, dla której Rada będzie
obniżać cenę wywoławczą przygotować odrębną uchwałę. Powiedział, że nie podoba
mu się, że pan Przewodniczący Rady odczytał, że cena wywoławcza nieruchomości
po byłym obwodzie drogowym to kwota 100 000 zł, ponieważ dobrze pamięta, że na
sesji, na której podejmowana była uchwała w sprawie sprzedaży tej nieruchomości
zaproponował podniesienie ceny sprzedaży do kwoty 100 000 zł plus 23 % VAT i
Rada przychyliła się  do tego wniosku. Opierał się  tutaj na opinii  rady sołeckiej i
sołtysa,  którzy  nie  byli  za  sprzedażą  działki,  ale  uznał,  że  jeżeli  na  sesji  nie
zaproponuje wyższej ceny sprzedaży to będzie ona sprzedana po cenie oszacowanej
przez rzeczoznawcę  majątkowego. Dodał,  że uważa, że działka ta jest  warta tych
pieniędzy i nie uważa, żeby nagle już ją sprzedawać, nawet jeżeli ogłoszone były już
dwa przetargi. Ponowił wniosek o przygotowanie oddzielnych uchwał na obniżenie
cen wywoławczych dla każdej nieruchomości z osobna.

Pan radny Szeląg poparł wniosek swojego przedmówcy w sprawie przygotowania
odrębnych uchwał na każda nieruchomość  i  poniósł,  że bez zgody rady sołeckiej
Rada  nie  powinna  podejmować  żadnej  decyzji.  Wniósł   o  wystąpienie  do  rady
sołeckiej Nawodzic i Klimontowa o opinię. 

Pan radny Kwapiński powiedział, że żąda się w sprawie opinii rady sołeckiej tak
jakby sołectwo Klimontów ofiarowało tę działkę. Poinformował, że nieruchomość,
która  była  zabudowana  i  przeznaczona  na  obwód  drogowy  stanowiła  integralną
własność  całości  nieruchomości  będących  we  własności  i  użytkowaniu  przez
Wspólnotę Gruntową wsi Klimontów. Podobnie jak kiedyś targowica, która stanowi
przedmiot  wielokrotnych  rozgraniczeń,  nieruchomość  po  obwodzie  drogowym
została przekazana nieodpłatnie darowizną dla tzw. dobra społecznego. Według pana
radnego właściwym podmiotem do zabrania głosu decyzyjnego albo opiniowania nie
jest zebranie wiejskie, ale Zarząd Wspólnoty Gruntowej wsi Klimontów. Odnosząc
się do wniosku pana radnego Fijałkowskiego powiedział, że w sumie ma rację, ale
Rada  Gminy  mając  przedłożony  projekt  w  tej  wersji  co  jest  może  każdy  punkt
odrębnie rozpatrzeć. 

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do wniosku pana radnego Fijałkowskiego
poparł zdanie swojego przedmówcy, że każdy punkt można głosować oddzielnie. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta wyjaśnił, że Wspólnota nie przekazała tego darmo,
tylko wzięła za to 100 000 zł i podzieliła to później tak jak podzieliła. Gmina darmo
tej nieruchomości nie otrzymała tylko kupiła od powiatu sandomierskiego. Gmina
zorganizowała dwa przetargi i w tych dwóch przetargach chętnych nie było. Działki
nigdy nie były integralne, bo podzieliła ich droga. Gdyby to było integralne to pan,
który kupił działkę przy cmentarzu kupiłby i tę drugą.  Wyjaśnił, że proponuje się
urealnienie cen sprzedaży, bo były one za wysokie.  1 ha pola w gminie Klimontów
to kwota 20 000 zł i nikt więcej nie da. Poprosił o podjęcie konkretnej decyzji w
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sprawie obniżenia cen wywoławczych. Im bardziej Rada obniży cenę  tym więcej
będzie  chętnych  do  zakupu,  ale  nadal  to  będzie  sprzedawane  w  przetargu  a  w
przetargu cenę podbija się w górę , nie w dół.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że działka po obwodzie drogowym jest już
przepłacona, bo najpierw za jej sprzedaż Wspólnota Gruntowna wzięła 100 000 zł, a
potem  gmina  kupiła  od  powiatu  za  75  000  zł.  Dziwi  go  postawa  radnych  z
Klimontowa, bo przecież będzie modernizowana ul. Zysmana  i tych dochodów na
pokrycie tej modernizacji trzeba szukać.     

Pan radny Szeląg odpowiedział, że nie jest przeciwny sprzedaży, ale chce usłyszeć
głos mieszkańców. 

Pan  radny  Lipiec powiedział,  że  wnioski  Komisji  są,  żeby  obniżyć  ceny
wywoławcze o 20 % . 

Pan Przewodniczący Rady zapytał  czy pan radny Fijałkowski  podtrzymuje swój
wniosek. 

Pan radny Fijałkowski odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  pana  radnego
Fijałkowskiego  –  przełożyć  temat  na  kolejna  sesję,  przygotować  do  każdej
nieruchomości  odrębną  uchwałę.  Wyjaśnić  sprawę  ceny zbycia  nieruchomości  po
byłym obwodzie drogowym.  

Za: 13, przeciwko: 0, wstrzymało się: 1. Wniosek przeszedł. 

Temat przełożono na kolejną sesję. 

Pani  Skarbnik  Sobolewska  odnosząc  się  do  ceny  sprzedaży  nieruchomości
wyjaśniła, że sprawdzi to. Są to indywidualne interpretacje Ministra Finansów i Izb
Skarbowych. 

Do punktu 11 porządku obrad sesji

Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za
korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonym przez Gminę Klimontów
publicznym przedszkolu i określenia warunków zwolnienia z tych opłat. 

Opinie stałych Komisji Rady:

Pan radny  Lipiec  -  Komisja  Budżetowa opiniuje  pozytywnie projekt  uchwały  i
wnosi,  żeby w treści  uchwały nie  uszczegóławiać  za  jakie  zajęcia  rodzic  ponosi
odpłatność 1 zł. Komisja proponuje ogólnie zapisać, że za każdą rozpoczętą godzinę
zajęć  dodatkowych  ponad  podstawę  programową  wychowania  przedszkolnego
odpłatność wynosi 1,00 zł.

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych opiniuje pozytywnie i wnosi,
żeby w treści uchwały nie uszczegóławiać za jakie zajęcia rodzic ponosi odpłatność 1
zł.  Komisja  proponuje  ogólnie  zapisać,  że  za  każdą  rozpoczętą  godzinę  zajęć
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dodatkowych ponad podstawę programową wychowania przedszkolnego odpłatność
wynosi 1,00 zł.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek Komisji został uwzględniony
w przygotowanym projekcie uchwały.

Pani  radna  Michta  –  Komisja  Rolna  pozytywnie  opiniuje  projekt  uchwały z
wprowadzonymi zmianami.

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały z
wprowadzoną zmianą.

Uwag do treści projektu uchwały nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 15. 

Uchwała Nr XXIX/294/13 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z
wychowania przedszkolnego w prowadzonym przez Gminę Klimontów publicznym
przedszkolu i  określenia  warunków zwolnienia z tych opłat  została podjęta i  jest
załącznikiem do niniejszego protokołu.

Pan Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu
„Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych za 2012 r.” jako pkt.
19.  Poddał  wniosek  pod  głosowanie.  Za:  14,  przeciwnych  głosów  nie  było,
wstrzymało się: 1. 

Rada dokonała zmiany porządku obrad i  wprowadziła jako pkt. 19 „Informacja o
złożonych oświadczeniach majątkowych radnych za 2012 r.” Kolejność pozostałych
punktów przesunęła się o jeden w dół.  

Do punktu 12 porządku obrad sesji

Opinie stałych Komisji Rady:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje proponowane zmiany
w  budżecie gminy n 2013 r. 

Pani  radna  Gajewska  –  Komisja  Spraw  Społecznych  pozytywnie  opiniuje
zaproponowane zmiany w budżecie gminy.

Pani radna Michta – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje zaproponowane zmiany w
budżecie gminy.

Pan radny Kwapiński, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje zaproponowane
zmiany w budżecie gminy.

Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2013  r.,  po  czym  pan  Przewodniczący  Rady poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie. Za:15.

Uchwała Nr XXIX/295/13 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. została
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 13 porządku obrad sesji

Opinie stałych Komisji Rady:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zmiany w WPFie.

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje zmiany w
WPFie.

Pani  radna  Michta –  Komisja  Rolna  również  pozytywnie  opiniuje  zmiany  w
WPFie. 

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna  pozytywnie opiniuje zmiany w WPFie.

Pan Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2013-2027 i  poddał
pod głosowanie. 

Za:15.

Uchwała Nr XXIX/296/13 w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy  Klimontów  na  lata  2013-2027  została  podjęta  i  jest  załącznikiem  do
protokołu. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady  odczytał pismo Nadleśnictwa Staszów adresowane do
Rady Gminy z prośbą  o pozytywne zaopiniowanie posadowienia w miejscowości
Rybnica pomnika pamięci Powstańców Styczniowych w 150. rocznicę bitwy pod tą
miejscowością. Pomnik będzie wzniesiony na gruntach Nadleśnictwa, z ich funduszy.

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Uwagi i zapytania wnieśli:

Pan  radny  Szeląg wniósł,  aby  do  napisu  na  tablicy  pomnika  dopisać  oprócz
leśników także mieszkańców gminy Klimontów. 

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że Rada samowolnie nie może zmieniać
treści napisu. Treść napisu na tablicy pomnika została uzgodniona z Radą Ochrony
Walk i Męczeństwa. 

Pan radny Lipiec przyznał rację  panu Przewodniczącemu Rady. Powiedział, że
obecnie  są  remontowane  dwa  inne  pomniki  przez  gminę  w  Klimontowie  i  pod
kościołem w Olbierzowicach i tam można dopisać to o co pan radny Szeląg wnosi.

Pan radny Kwapiński przyznał, że Rada nie może ingerować w treść napisu, bo to
zostało już ustalone i jest to zbyt długotrwała procedura a 20 października jest już
niedługo.  Poprosił  obecnych  na  sesji  pedagogów,  żeby  wspólnie  wykorzystać  tę
rocznicę 20 października Rybnica i 21 października Jurkowice. Dodał, że dziwnym
zbiegiem okoliczności  Sejm RP nie chciał  głosami  konkretnych posłów uchwalić
tego roku rokiem jubileuszu Powstania Styczniowego. W związku z tym, że te dwie

17



bitwy odbyły się na terenie gminy Klimontów i na terenie gminy przyległej poprosił,
żeby wszyscy właściwie się do tego tematu ustawili, aby wszyscy mogli świętować.
Gmina Klimontów wykorzystała możliwość, pozyskała pieniądze i wyremontowała
już nagrobki powstańców, którzy polegli w tych bitwach. Powstańcy polegli w bitwie
pod Rybnicą są pochowani na cmentarzu w Klimontowie i ta mogiła na dzisiaj jest
już  odrestaurowana.  Poprosił,  aby  młodzież  szkoły  podstawowej  i  gimnazjum
uczestniczyła w obchodach rocznicowych bitwy. Na cmentarzu w Olbierzowicach na
kurhanie od strony zachodniej  też  jest  odnowiony nagrobek,  który był  właściwie
niewidoczny.  Poprosił  radnych,  aby  do  rocznicy  na  terenie  gminy  Klimontów
podeszli radni z powagą. Zaprosił wszystkich do udziału i zaangażowania się w tę
uroczystość.  Wyraził  nadzieję,  że  szkoły  w  sposób  szczególny  tę  uroczystość
potraktują. 

Pan  radny  Szeląg powiedział,  że  jest  mu  szkoda,  że  wcześniej  nie  było  to
konsultowane z Radą.  Poinformował,  że w jego Izbudzie znajdują  się  pamiątki  z
bitwy rybnickiej.

Opinie Komisji Rady pozytywne. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 15.

Uchwała Nr XXIX/297/13 w sprawie wzniesienia pomnika została podjęta. Jest ona
załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 15 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale
Nr XXIII/209/13 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 12 lutego 2013 r. w sprawie
określenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego
Gminy Klimontów.  

Opinie Komisji Rady – pozytywne. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 15. 

Uchwała  Nr  XXIX/298/13 w sprawie  zmian  w uchwale  Nr  XXIII/209/13  Rady
Gminy w Klimontowie z dnia 12 lutego 2013 r. w sprawie określenia stawek dotacji
przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Gminy Klimontów została
podjęta. Jest ona załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 16 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia
nieruchomości gruntowej i uzasadnienie do projektu uchwały.

Uwagi i zapytania wnieśli:

Pan radny Szeląg zaproponował, aby w podobny sposób wydzierżawić od gminy
żydowskiej budynek synagogi i urządzić tam  muzeum dwukulturowości. Można tam
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było  organizować  wystawy malarskie.  Dzierżawa kosztowałaby gminę  1  zł  ,  ale
potrzebna jest chęć włodarzy. 

Przewodniczący Rady powiedział, że pomysł jest zbyt kosztowny i nie jest ciekawy,
bo  pomieszczeń  jest  na  tyle  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury,  a  sami  jesteśmy
katolikami i  problem jest  z przeznaczeniem środków na kościoły, a tu pan radny
proponuje ciężkie pieniądze włożyć w synagogę. 

Pan radny Szeląg podniósł, że są środki na integrację społeczną i czemu boimy się
przejąć synagogę. 

Pan radny  Kwapiński zapytał  pana  Wicewójta  Przybylskiego  czy  przedmiotem
uchwały  jest  plac  przed  synagogą,  jak  wygląda  na  dzisiaj  stosunek  prawny  tej
nieruchomości,  czy przejęcie nastąpiło z naruszeniem ustawy komunalizacyjnej,  a
jeżeli tak to czy ta ustawa komunalizacyjna naruszyła prawo. 

Pan Xxxxxx powiedział, że w poprzedniej kadencji reprezentował gminę Klimontów
w Komisji Majątkowej i o ile sobie przypomina, choć nie jest pewien na 100 %, to
gminie żydowskiej była przekazana zarówno synagoga jak i plac przed synagogą. 

Pan radny Lipiec powiedział, że tylko synagoga została przekazana, bo plac przed
synagogą  zabezpieczono,  żeby autobusy mogły nawracać.  Plac  nadal  jest  gminy.
Odnosząc się  do  propozycji  pana radnego Szeląga powiedział,  że z  tej  synagogi
gmina nie będzie miała żadnego dochodu, tylko same wydatki.

Pan  Wójt  Bień potwierdził  słowa  radnego  Lipca,  że  tylko  synagoga  została
przekazana.  Pan  Sekretarz  reprezentował  gminę  w  postępowaniu  przed  Komisją
Regulacyjną  w Warszawie.  Początkowo gmina zaproponowała zamianę  działki  na
jedna z trzech działek, ale gmina żydowska nie zgodziła się na to.  

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta przypomniał,  że  bożnica  była  już  własnością
gminy. Była skomunalizowana przez pana Wójta Furmanka i pana Mrozowskiego i
tam gmina włożyła środki w remont synagogi w dobrej wierze. Gmina żydowska po
przejęciu synagogi napisała na froncie – jeśli masz pomysł dzwoń i podano numer
telefonu. Proszę  kolego Mirku zadzwoń.  Gmina komunalizując plac nie naruszyła
prawa, tylko po I wojnie światowej znacjonalizowano to. Po podjęciu uchwały w
imieniu  gminy  Wójt  zawrze  umowę  dzierżawy  na  ten  plac.  To  jest  tylko
ugruntowanie prawa własności. Bezspornym jest fakt, że działka wróci na własność
gminy żydowskiej i gmina, żeby zachować pięcioletni okres trwałości projektu RPO
wydzierżawi plac. Nie będzie to kolidować z placem manewrowym, który tam jest. 

Pan radny Szeląg zapytał czy ta synagoga ma stać nadal w takim stanie jak jest, nie
ma okien, tynk jest zarysowany. To świadczy o włodarzach, o mieszkańcach. 

Pan  Przewodniczący  Rady poddał  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Za:  12,
przeciwko: 2, wstrzymało się: 1. 

Uchwała Nr XXIX/299/13  w sprawie wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej
została podjęta i jest załącznikiem do protokołu. 
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Do punktu 17 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale
Nr XXVII/272/13 i poddał go pod głosowanie. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Opinie Komisji Rady – pozytywne. 

Za: 15.

Uchwała Nr XXIX/300/13  w sprawie zmian w uchwale Nr XXVII/272/13 została
podjęta i jest załącznikiem do protokołu. 

Do punktu 18 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia
wezwania Pana  Xxxxx Xxxxx do usunięcia naruszonego prawa i uzasadnienie do
projektu uchwały będące propozycją odpowiedzi na wezwanie.

Opinie Komisji Rady:

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa stosunkiem głosów za: 5, przeciwko: 0,
wstrzymało się: 1 wnosi o nieuwzględnienie wezwania. 

Pani radna Michta – Komisja Rolna podtrzymuje stanowisko zajęte w tej sprawie
przez Radę Gminy w uchwale na poprzedniej sesji.  

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna przypomina, że w tym temacie Rada
podjęła już uchwałę i Komisja  podtrzymuje stanowisko Rady podjęte na poprzedniej
sesji.   

Przewodniczący  Rady poddał  projekt  uchwały pod głosowanie.  Za:  11,  przeciwko:  0,
wstrzymało się: 2. 

Uchwała Nr XXIX/301/13 w sprawie  rozpatrzenia wezwania Pana Xxxxx Xxxxx do
usunięcia naruszonego prawa została podjęta. Jest ona załącznikiem do niniejszego
protokołu. 

Do punktu 19  porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  protokół  z  przeprowadzonej  przez  siebie
analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych do dnia 30.04.2013 r. według
stanu  na  dzień  31.12.2012  r.,  a  następnie  odczytał   pismo  Wojewody
Świętokrzyskiego z  dnia  17.09.2013  r.  (data  wpływu 24.09.2013  r.)  znak:  PNK-
III.142.112.213  w  sprawie  przekazania  do  załatwienia  pisma  Pana  X.  Xxxxx
dotyczącego nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych radnych.

Pan Wójt Bień  powiedział, że jeśli chodzi o oświadczenia majątkowe to po sądach
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już  chodzi  czwarty  rok.  Poinformował,  że  wczoraj  otrzymał  wezwanie  do
Prokuratury w sprawie poświadczenia nieprawdy. Wczoraj miał  też  w tej sprawie
sprawę w sądzie. Sprawa trwa. Na 102 gminy w województwie jest ponad 70 wójtów
i wójtów pani Wojewoda wezwała do złożenia korekty oświadczeń majątkowych a
jego jednego zgłosiła do Prokuratury. Poprosił radnych, aby nie lekceważyć sprawy
tylko  żeby zrobić  korekty  oświadczeń  i  przedłożyć  Przewodniczącemu Rady,  bo
może  skończyć  się  to  przesłuchiwaniem,  a  potem  postawieniem  zarzutów.
Oświadczenia  należy  wypełniać  dokładnie.  Poinformował,  że  sam  też  wezwał
kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy   do  złożenia  korekt  oświadczeń
majątkowych. 

Dalej  pan  Wójt  Bień złożył  Radzie  informację  na  temat  sytuacji  gminnego
wysypiska śmieci. Przypomniał, że wysypisko śmieci wybudował pan Furmanek i
wówczas nikt nie był w stanie przewidzieć co się stanie za rok, za dwa, trzy, pięć czy
to będzie kulą u nogi czy złotą kurą. Powiedział, że według niego to była złota kura,
która dopiero teraz zaczyna znosić złote jaja, ale z gminy zrobiono jaja dlatego, że
budowano wysypiska na nie swoim terenie a gmina jako jedna z wielu dokładała do
tego.  Dołożyła  349 990  zł.  Gmina miała  swoje  wysypisko,  które  utrzymywała  i
jednocześnie musiała finansować budowę wysypiska w Jańczycach.  W okresie od
2002  r.  do  2013  r.  gmina  zapłaciła  Ekologicznemu  Związkowi  Gmin  Dorzecza
Koprzywniaki 90 000 zł tytułem składek członkowskich. Łącznie 450 000 zł gmina
Klimontów wniosła wkładu do EZGDK.  Związek planuje budowę schroniska dla
bezdomnych zwierząt i poprosił gminę Klimontów o partycypowanie w kosztach tej
budowy. W 2013 r. wystąpili z pismem o partycypację w kosztach wykupu gruntów
na ten  cel,  wykonania  dokumentacji  i  uzyskania  pozwolenia  na  budowę.  Udział
gminy wyceniono na kwotę 19 701 zł. Urząd Gminy odpisał, że w budżecie gminy na
2013  r.  nie  były  zabezpieczone  środki  na  ten  cel.  Powiedział,  że  razem  z
Przewodniczącym  Rady  brał  udział  w  ostatnim  Zgromadzeniu  Związku.
Poinformował  wówczas  Związek,  że  gminę  Klimontów  utrzymanie  swojego
wysypiska śmieci kosztuje od lipca do grudnia 77 750 zł. Na rok jest to kwota około
150 000 zł. Ekologiczny Związek wyodrębnił z siebie spółkę w zakresie prowadzenia
gospodarki śmieciowej i ta spółka płaci Związkowi dzierżawę w kwocie 80 000 zł
miesięcznie.  Niestety  poprzednie  władze  wyrzuciły  Związek  z  Klimontowa.
Zlikwidować i zostawić na pastwę losu to jest zasługa byłego Wójta. Poinformował,
że wystąpił  do  pana Prezesa Pałysa  o  dofinansowanie zakupu pieca  w szkole  w
Goźlicach  i  w  Urzędzie  Gminy.  Poinformował,  że  wystąpił  z  pismem  do
Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki w Baćkowicach w związku z
uznaniem gminnego składowiska odpadów komunalnych w Szymanowicach Dolnych
za instalację zastępczą dla obsługi rejonu 1 w stosunku do instalacji w Baćkowicach
należącej  do  EZGDK  o  współfinansowanie  utrzymania  zastępczej  instalacji  w
Szymanowicach Dolnych przez wszystkich członków EZGDK. Odpowiedzi na razie
nie otrzymał. 

Pan Przewodniczący Rady potwierdził,  że  wspólnie z  panem Wójtem Bieniem
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uczestniczyli w Zgromadzeniu Związku i wszystko to cop pan Wójt powiedział. W
uzupełnieniu dodał, że w najbliższą środę Dyrektor Biura Związku w Jańczycach ma
przyjechać  do  Klimontowa  i  rozmawiać  w  sprawie  wysypiska  śmieci  w
Szymanowicach Dolnych.

Do punktu 20  i punktu 21 porządku obrad sesji

Pan Sudy, sołtys Byszówki podniósł sprawę podziału działki w Byszówce. Droga od
kilkudziesięciu lat przebiega przez działki prywatnych osób i zapytał czy mieszkańcy
sami muszą sfinansować koszt podziału działki. 

Pan Wójt Bień odpowiedział, że jeśli osoby, przez działki których przebiega droga w
dalszym ciągu podtrzymują, że chcą przekazać nieodpłatnie swoje części na drogę to
proponuje  spotkanie  z  panem Sekretarzem przy  udziale  radcy  prawnego  w  celu
omówienia  sprawy  i  znalezienia  rozwiązania.  Najpierw  te  osoby  będą  musiały
przekazać  darowiznę  na  gminę,  bo  gmina  nie  może  zlecać  dzielenia  nie  swoich
działek. 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję jaka wpłynęła do niego i do
Rady.  Korespondencja  ta  była  przedmiotem  posiedzeń  stałych  Komisji  Rady.
Poinformował o:

– Piśmie  Kierownika  ZGKiM  z  prośbą  o  dofinansowanie  zakupu  ciągnika
kołowego  z  pługiem  czołowym  do  odśnieżania  dla  potrzeb  Zakładu  do
realizowania zadań statutowych. Opinie Komisji były pozytywne. 

– Pismie  Stowarzyszenia Ziemia Goźlicko –  Ossolińska z prośbą  o  ujęcie w
budżecie gminy na 2014 r. inwestycji – budowa boiska szkolnego przy Szkole
Podstawowej w Goźlicach. Opinie Komisji Rady są pozytywne. 

– Piśmie Pana Xxxxx Xxxxx i  Xxxxx Xxxxx zam. Zakrzów z prośbą o remont
drogi  dojazdowej  do  ich  posesji.  Opinie  Komisji  są  takie,  żeby  w  miarę
posiadanych środków remontować drogę. 

– Piśmie  Xxxxx  i  Xxxxx  Xxxxx zam.  Klimontów  z  prośbą  o  zwiększenie
bonifikaty  od  ostatniej  wyceny  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  przy  ul.
Zysmana 25/5

– Piśmie  Xxxxx  i  Xxxxx  Xxxxx zam.  Klimontów  z  prośbą  o  zwiększenie
bonifikaty  do  ostatniej  wyceny  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  przy  ul.
Zysmana 25/7

Pan Przewodniczący Rady przypomniał,  że Rada uchwałą  z  2011 r.  zwiększała
bonifikatę od ceny sprzedaży lokali na 60 % dla wybudowanych po 1945 r. i na 70 %
dla lokali wybudowanych przed 1945 r. Uchwały w sprawie zbycia lokali na rzecz
wnoszących  podania  były  skarżone do  Wojewody Świętokrzyskiego.  Toczyło  się
postępowanie  nadzorcze,  ale  Wojewoda  nie  dopatrzył  się  naruszenia  prawa  w
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podjętych uchwałach i są one ważne. Wyjaśnił, że w sprawie zwiększenia bonifikaty
projekt  uchwały  musi  być  przygotowany  przez  Wójta,  bo  on  włada  mieniem
gminnym. Przy obecnie obowiązującej bonifikacie cena sprzedaży obydwu lokali to
kwota 40 000 zł. Trzy Komisja Rady podtrzymują stanowisko Rady Gminy zawarte
w  uchwałach  w  sprawie  zbycia  lokalu  mieszkalnego  i  w  sprawie  zwiększenia
bonifikaty z wyjątkiem Komisji Budżetowej, która proponuje podniesienie bonifikaty
na 70 %.

Poddał  pod  głosowanie  jako  najdalej  idący  wniosek  trzech  Komisji  Rady  o
podtrzymanie stanowiska Rady Gminy zawarte w uchwałach w sprawie zbycia lokalu
mieszkalnego i w sprawie zwiększenia bonifikaty.

Za: 12, przeciwko: 1, głosów wstrzymujących się nie było. 

Wniosek przeszedł. 

Do punktu 22 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady w związku z wyczerpaniem tematyki obrad, zrealizowaniem
wszystkich punktów zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Przewodniczył:

Irena Lipiec Jan Rębacz
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